
Siřejovické
listy

Vážení občané,
dostává se  vám 

do rukou další číslo našich 
Siřejovických listů. Úvo-
dem bych chtěla nejprve 
jménem nově zvolených 
zastupitelů poděkovat 
vám, tedy všem občanům 
naší obce, kteří jste k  vol-
bám přišli. V  obci byla 
pouze jedna kandidátka, 
volilo se sedm zastupitelů 
ze  sedmi kandidátů, a  tak 
bylo o jejich jménech vlast-
ně rozhodnuto již předem. 
O to víc si vážíme každého 
voliče, každého vašeho 
hlasu a každé vaší podpo-
ry. 

Přiblížil se  podzim, 
a to je období, kdy se začí-
náme, stejně jako v  loň-
ském roce, velmi intenziv-
ně připravovat na vánoční 
jarmark. Scházíme se pra-
videlně každý pátek 
v  knihovně, kde vyrábíme 
spolu s  dětmi nejrůzněj-
ší korálkové ozdobičky, 
drobnosti a krásné vánoč-
ní dekorace. A  taky pevně 
doufáme, že  v  letošním 
roce si  jarmark opravdu 
užijeme! Pokud se  k  nám 
chcete připojit a  přidat 
jak se  říká “ruku k  dílu”, 
srdečně vás zveme mezi 
nás. Jarmark je  napláno-
ván na  sobotu 26.11.2022 
a  uskuteční se  spolu 
s  rozsvěcením stromečku 
na  návsi u  kostela. Dou-
fám, že  si  tuto krásnou 
předvánoční akci nenechá-
te ujít a  společně se  zde 
setkáme.
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Dětské hřiště
V letošním roce se nám podařilo získat od úřadu práce dotaci 

na celkem tři pracovní místa pro pracovníky VPP. Tito pracovníci 
v obcích a městech obvykle vykonávají práce spočívající v údrž-
bě veřejných prostranství, úklidu a  údržbě veřejných budov 
a  komunikací nebo jiných obdobných činnostech, které jsou 
prováděny obvykle právě ve prospěch obcí nebo ve prospěch 
státních nebo jiných obecně prospěšných institucí. Vzhledem 
k této letošní výhodě jsme tak mohli velmi efektivně uspořádat 
práci všech našich pracovníků a začít s obnovou zařízení na dět-

ském hřišti. Nový nátěr tak dostala nejen celá budova kiosku, 
ale v průběhu září se podařilo opatřit novým nátěrem i všech-
ny stoly a  lavice. Byla to  tak trochu alchymie, než se  podařilo 
vychytat nátěr bezbarvým lakem tak, aby povrch lavic a stolů 
nebyl hrubý a leskl se. Všechny lavice a stoly ještě prošly před 
vlastním uskladněním vizuální kontrolou, došlo k  dotažení 
a upevnění všech spojů a k vyřazení zařízení, které bude ještě 
během zimních měsíců opraveno. Na novou sezónu, která při-
jde spolu s rokem 2023, jsme tedy připraveni.     

Nové webové stránky obce
Již téměř půl roku pracujeme na  nových webových strán-

kách naší obce. Ty staré již neodpovídaly současným standar-
dům a trendům, a tak jsme přistoupili k jejich obnově. Mají zcela 
nový design a změna proběhla i v obsahové stránce. 

Jako první vás na  hlavní stránce upoutá okno s  velkým 
obrázkem vyfotografovaným v  některém zajímavém koutu 
naší obce. Fotografií je  možné umístit zde i  několik a  nechat 
je postupně načítat. Máme v plánu si  s nimi pohrávat a umis-
ťovat vždy ty aktuální, reagující na  roční období. V horní části 
obrazovky jsou umístěné proklikávací ikony “Obec, Obecní 
úřad, Život v obci a Kontakty”. V těchto ikonách najdete po roz-
kliknutí ty nejdůležitější informace jako je organizační struktura 
vedení obce spolu s orgány zastupitelstva, povinně zveřejňova-
né informace a další. V dolních ikonách jsou pak pod fotogra-
fií umístěné nejčastěji hledané informace, což je  elektronická 
úřední deska, informace o nakládání s odpady na území obce, 

aktuality z  knihovny, fotogalerie a  odkaz na  webové stránky 
Mateřské školy Siřejovice. Dále je v této části umístěna i  ikona 
“Hlášení rozhlasu”, což je  služba, která nám umožňuje předá-
vat vám, občanům naší obce, všechny aktuální informace o dění 
v obci až do vašich domovů. A to i v případě, že nestihnete naše 
pravidelné nedělní hlášení. Záleží už  na  každém z  vás, jakou 
formu zvolíte, tedy zda si přejete tyto informace dostávat pro-
střednictvím e-mailu, SMS, mobilní aplikací nebo prostřednic-
tvím sociálních sítí. Informace se k vám dostanou i  v případě, 
že  jste mimo domov. Stačí jen kliknout na  “Odebírat hlášení” 
a vybrat si, jaký typ informací chcete dostávat. Výhodné je i to, 
že se k těmto informacím můžete zpětně vracet.

Věříme, že  vám nové webové stránky obce budou dobře 
sloužit a  že  svojí přehledností přispějí k  lepší informovanosti 
našich občanů i jiných návštěvníků stránek. 

NoviNky z obce knihovna

V  průběhu léta se  podařilo vymalovat nejen knihovnu, ale 
i prostory navazujícího sociálního zázemí v této budově a celou 
chodbu, včetně omyvatelného soklu. Následně nás čekal velký 
úklid a stěhování regálů a nově obalených knih zpět do knihov-
ny. Její prostory jsme nyní uspořádali trošičku jinak i vzhledem 
k tomu, že nás v knihovně začínají navštěvovat i naše nejmenší 
děti spolu s  jejich maminkami. Naše knihovnička totiž neslouží 
jen k výpůjčce knížek nebo ke tvoření. Je to místo, kde si  i spo-
lečně povídáme, hrajeme deskové a  stolní hry anebo dovádí-
me. Ještě nás ale čeká dovybavit knihovnu malým koutkem pro 
odpočinek s  novými sedáky. Vytvoříme si  tak místečko, kde 
si  můžeme pohromadě, v  klidu a  nerušeně zahrát třeba hru  
“Člověče, nezlob se”. 

Přípravy na vánoční jarmark
V  současné době se  pomalu začíná rozjíždět i  náš knihov-

nický jarmarkový maraton, který bude trvat až  do  listopadu, 
kdy se uskuteční vánoční jarmark. V hlavě máme spousty plánů 
a  projektů, které bychom chtěli spolu s  dětmi zrealizovat, tak 
nám držte palce, ať se vše podaří. A pokud umíte vyrobit něco 
zajímavého s vánoční tématikou a neváhali byste nám svůj výro-
bek na  jarmark věnovat, budeme moc rádi. Stejně tak budeme 
rádi, když nás do knihovny přijdete podpořit i osobně.



Spolu s  přicházejícím 
podzimem bude opět nutné 
věnovat zvýšenou péči naší 
zeleni. Jistě jste si nyní pomy-
sleli, co  je  nutné udržovat, 
když už tráva moc neporoste 
a  nebude tak nutné ji  sekat. 
Jenže my máme v obci kromě 
travnatých ploch i  spoustu 
keřových porostů a  stromů, 
které si  taky zaslouží naši 
pozornost. Přes léto sice 
probíhá pravidelná údržba 
keřů v  lokalitě “Ve  svahu” 
u obchodu se smíšeným zbo-
žím, keřových porostů hlohy-
ně “Pyracanthy” a  tavolníku 
japonského “Spiraea japo-
nica” lemujících komunikaci 
s  chodníkem a  u  autobu-
sové zastávky. Jedná se  ale 
o  lokality, kde jsou tyto dře-
viny udržovány především 
kvůli rozhledovým poměrům 
na  komunikacích, a  jejich 
údržba je  tak bezpodmíneč-
ně nutná. Nyní však přichá-
zejí na řadu dřeviny, na které 
nezbyl v  průběhu roku čas. 
Jedná se  o  jalovce virginské 
( Juniperus virginiana), které 
se  nacházejí naproti mateř-
ské školce a  v  blízkosti obec-
ního úřadu a  knihovny. Již 
jsme měli možnost se  pře-
svědčit, že  zástupce tohoto 
druhu není radno ponechat 
svému osudu bez zásahu lid-
ské ruky. Jednak slouží tyto 
mohutné keřové porosty 
jako úžasná schovávačka 
pro odpadky všech možných 
druhů a velikostí, ale hlavně, 
když se  rozrostou a  zmohut-
ní, nepropustí srážky a  tráva 
pod nimi začíná vysychat 
a  žloutnout. U  keře naproti 
mateřské školce nebylo slo-
žité docílit stávajícího bon-
sajového tvaru. Respektovali 
jsme totiž při novém řezu již 
stávající, tři roky starý řez, 
který provedla firma Gruner, 
s.r.o. Litoměřice. U  ostatních 
zástupců tohoto druhu bude 
ořez trochu komplikovaněj-
ší. Jedná se  ale o  dřeviny, 
které na údržbu reagují velice 
dobře, a to třeba i 0,5 m dlou-
hými přírůstky během roku.

Dále nás během podzimu a jara 2023 čeká poměrně rozsáh-
lá údržba keřových porostů v  našem lesoparku. Tyto dřeviny 
vysazené v roce 2010 již nepochybně potřebují naši péči. Keřové 
porosty jsou přerostlé a začínají především z jejich vnitřní části 
hodně prosychat. Zároveň se v těchto neudržovaných plochách 
zachytily semenáčky nových stromů, které si skrz keře sice našly 
cestu ke slunci, ale většinou se jedná o beztvaré stromy s neza-
pěstovanou korunou, které konkurují dalším vysazeným stro-
mům. Za pomoci zkušeného arboristy bychom chtěli projít celý 
prostor lesoparku, označit právě tyto neperspektivní dřeviny 
a následně je vyřezat. 

V  průběhu září byla dokončena výsadba záhonu u  obcho-
du se  smíšeným zbožím. Byla to  pomyslná tečka za  kompletní 
změnou v této lokalitě, která začala rekonstrukcí chodníku. Naše 
zadání týkající se úprav záhonu bylo jasné i vzhledem k podmín-
kám, které zde v letních měsících panují. Naším záměrem je, aby 
byl záhon bezúdržbový, vhodný do  velmi suchého prostředí, 
a hlavně barevný od  jara do podzimu. Se záměrem jsme proto 
oslovili zahradní architektku, která již má s návrhy tohoto typu 

záhonu zkušenosti, a  ona pro toto extrémně suché a  osluně-
né stanoviště před obchodem navrhla záhon štěrkový. Záhony 
tohoto typu mají jednu velkou výhodu. Díky tomu, že  květiny 
rostou mezi kamínky, není zde prostor pro růst plevele. Kamínky 
totiž fungují podobně jako mulčovací kůra, dřevní štěpka nebo 
drť. V záhonu udrží jenom tolik vláhy, kolik budou rostliny samy 
potřebovat. Díky tomu vypadají záhony prakticky celou sezónu 
krásně a upraveně. Mezi kamínky pak mohou růst téměř všechny 
teplomilné rostliny, které mají rády slunce. V našem případě byly 
do záhonu zasazeny následující druhy rostlin: řebříček plstnatý, 
hvězdnice alpská, dlužicha krvavá, levandule (samozřejmě náš 
oblíbený druh Hidcote Blue), rozchodník nachový, rozrazil klas-
natý, třapatka zářivá a třapatka nachová. Záhon tak bude atrak-
tivní svými květinami s barevnými květy, ozdobnými listy, v zimě 
pak i pokrytými sněhem. Co se týče závlahy, tu bude nutné pro-
vádět především v období, kdy rostliny zakořeňují. Údržbu pak 
budeme provádět především v předjaří, kdy se trvalky seříznou 
a odstraní se jejich suché části. 

zeleň v obci

Jalovec virginský ( Juniperus virginiana)

Jalovec virginský ( Juniperus virginiana)



kulturNí a ostatNí akce

setkání seniorů
K tradičním letním akcím patří v Siřejovicích bezesporu setká-

ní seniorů. To  se  letos uskutečnilo na  dětském hřišti v  sobotu 
16. července. Úvodní slovo patřilo starostce obce, která všech-
ny přítomné přivítala a  popřála jim příjemnou zábavu. K  tanci 
a poslechu tentokrát zahrála kapela Petra Vrány a nechyběly ani 
drobné dárečky a květiny pro naše seniory a seniorky. Jako vždy 
tu  vládla příjemná atmosféra a  radost ze  společného setkání. 
Ale my  nezahálíme ani během celého roku, a  i  nadále slavíme 
s našimi nejstaršími občany jejich krásná jubilea. Vše pak pečli-
vě zaznamenáváme do naší obecní kroniky tak, aby nám zůstaly 
krásné vzpomínky pro další generace.

letní kina
Další letní akcí, která se na dětském hřišti uskutečnila, bylo 

letní kino. Letos jsme naši nabídku promítaných titulů trochu 
zpestřili, promítali jsme totiž dvakrát. Pohádku pro děti a komedii 
pro dospělé. První díl pohádky “Tajemství staré bambitky” patří 
k těm velmi podařeným spolu se skvělým hereckým obsazením, 
hezkými písničkami a jemným humorem. A tak bylo její pokračo-

vání, tedy bambitka dvojka, trefou do černého a důkazem toho, 
že se u nás stále ještě točí dobré a kvalitní pohádky. S výběrem 
filmu jsme si nedělali moc vrásky a radši jsme zvolili komedii. Film 
“Po čem muži touží 2” nezklamal, tuto veselou komedii si všichni 
zúčastnění evidentně užili. 

bartolomějské posvícení
Najednou tu  byl závěr srpna, konec 

prázdnin a  s  ním postupně skončily i  tro-
pické dny. A že jsme si jich letos užili! Jenže 
konec léta je v naší obci ve znamení Bartolo-
mějského posvícení, a my jsme to sluníčko 
tak moc potřebovali. Uplakané odpoledne 
nám dospělákům alespoň zpestřila kapela 
Plechovanka, děti si  pak mezi dešťovými 
přestávkami plnými doušky užívaly skákací 
hrad, multifunkční hrad a  řetízkový kolo-
toč. S přicházejícím večerem se ale počasí 
přece jen umoudřilo a večerní vystoupení 
kapely FAJN bylo pomyslnou třešničkou 
na našem posvícenském dortu.

Výraz posvícení původně znamenal 
posvěcení. Tedy den, kdy byl posvěcen 
chrám, kostelík nebo třeba kaple. Měst-
ským lidem se při slově “posvícení” vybaví 
jen venkovská tradice spojená s  přejídá-
ním. Pro naše předky a  pro život vesnic-
kých obyvatel měla ale tato tradice velmi 
hluboký význam. Byla to  velmi důležitá 
událost a aby se na ni nezapomnělo, drže-
ly se oslavy vždy rok co rok na výroční den 
posvěcení. Někdy dokonce i s poutí a puto-
váním.



kulturNí a ostatNí akce

rybářské závody
V  letošním roce máme za  sebou již VII. ročník rybářských 

závodů. Každoročně si ho užívají jak děti, tak i dospěláci, ale nej-
víc ... nejvíc si ho tedy užívají ryby. Poťouchle se posmívají někde 
u dna a nelákají je ani speciální návnady z obchodu, ani návnady 
vyrobené podomácku. A  tak máme každoročně vždy maximál-

ně jednoho velmi úspěšného rybáře, kterému se podaří natolik 
dobře polechtat chuťové pohárky rybek, že  mu  skáčou téměř 
do  klína. No  a  pak tu  máme zbytek rybářů, kterým se  nedaří, 
a tak brblají, tiše závidí a nadávají, kdože zase ty ryby před závo-
dem nakrmil.   

turnaj v nohejbalu
V září se uskutečnil již XV. ročník nohejbalu pro starší pány. 

A  jelikož se  nám starších pánů zúčastňuje čím dál méně, změ-
nil se nám letošní ročník v další turnaj v nohejbalu pro všechny 
věkové kategorie. Ale což, alespoň jsme si  skvěle zasportovali. 
Vyhlášení vítězů a poražených jsme stihli až v pozdních večerních 
hodinách, ale ani to některé naše účastníky neodradilo od pláno-
vaného turnaje v šipkách. Po setmění sice nebylo na terč téměř 
vidět, ale zachránilo nás halogenové světlo a  ti  nejzarputilejší 
z nás dohráli až ve 23:00 hod. Tento den si ale parádně neužili jen 
dospěláci. Celé odpoledne byla pro děti na dětském hřišti připra-
vena překážková dráha, a  nakonec jsme společně zvládli i  dět-
ský turnaj v  šipkách. Chtěla bych tímto poděkovat nejen všem 
účastníkům jak nohejbalového turnaje, tak i turnaje v šipkách, ale 
zejména bych chtěla poděkovat několika našim občanům za to, 
že  ve  svém volném čase vyrobili stojan na  šipkové terče. Mys-
lím, že se tentokrát na dětském hřišti sešla skvělá parta lidí, která 
se prostě jen chtěla pobavit, a to je na tom to nejdůležitější.



stříPky z MŠ siřejovice

Pro letošní školní rok jsme zkrášlili zeď naší školkové zahrádky 
krásně barevnými ptačími budkami a společně jsme vysázeli další 
popínavé rostliny.

Velmi rádi ale trávíme čas i v prostorách naší školky, ať už je to při 
pikniku na zahrádce nebo při hraní, vyrábění a dovádění v herně.

S dětmi se pravidelně účastníme jarních a podzimních akcí  
„Ukliďme Česko“

Rádi navštěvujeme knihovnu v Lovosicích, kde se vždy dozvíme 
spoustu zajímavých věcí o knížkách pro děti.
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